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Ľ U D I A 

Ich výrobky prinášajú pokoj, nabíjajú nás silou prírody a harmonizujú telo aj dušu. 

KÚSOK POHODY NA PREDAJ
Text Jana Chrappová Foto Daniela Petrovská Slávik, Rudo Sladkovský, Lucia Hô-Chí, Jakub Gulyás, Adriána Štepaňáková, 

archív respondentov

ALŽBETA A RASŤO A ICH MYDLÁREŇ ANEMONE
Keď objavili článok s  návodom na výrobu klasického tuhého 
mydla, hneď si ho skúsili spraviť. Podarilo sa. Spoznali aj jeho 
priaznivé účinky, a tak sa s nadšením pustili do ďalšieho testo-
vania a zlepšovania receptúr. Od začiatku boli nadšení a zapá-
lení, ale aj trpezliví a vytrvalí. To radia aj všetkým, ktorí chcú 
začať s vlastným podnikaním. Prednedávnom sa im narodil syn 
a tak väčšinu času trávia s ním a popritom sa venujú výrobe koz-
metiky. www.mydlarenanemone.sk
V čom sú vaše produkty výnimočné?
Sú z čistých kvalitných prírodných surovín s jednoduchým zlo-
žením bohatým na účinné látky. Snažíme sa byť v čo najväčšej 
miere ekologickí a  uprednostňujeme obalové materiály, ktoré 
čo najmenej zaťažujú životné prostredie. Do balíčkov vkladáme 
bylinky a kvety z našej záhrady, nech aj rozbaľovanie robí ľuďom 

radosť. Okrem toho sa snažíme byť cenovo dostupní. Tak si be-
nefity prírodnej kozmetiky môže dovoliť každý.
Čo pre vás znamená wellness a wellbeing?
Sme presvedčení, že pre celkové zdravie je dôležité, aby sa člo-
vek udržiaval v  dobrej fyzickej kondícii aj psychickej pohode. 
Riadime sa heslom, že produkty by mali potešiť nielen telo, ale 
aj dušu. Preto sa okrem výberu kvalitných surovín zameriava-
me aj na aromaterapeutický účinok obsiahnutých esenciálnych 
olejov, ktoré pozitívne pôsobia aj na myseľ a emócie.
Aké máte ďalšie plány a sny?
Okrem prípravy nových produktov sa teraz naplno venujeme 
dokončeniu novej dielne, v ktorej chceme aj naďalej vyrábať prí-
rodnú kozmetiku a ponúknuť ľuďom to najlepšie, čo je v našich 
silách. Naším hlavným cieľom a snom do budúcnosti je venovať 
všetok čas a energiu výlučne značke Anemone.
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T V Á R  Z  T I T U L K Y

KATKA A JEJ HATUSSA
Pred dvoma rokmi opustila stabilnú prácu v oblasti marke-
tingu a obchodu a vydala sa na cestu podnikania. Založila 
vlastnú značku sviečok. Ich výrobe sa pred tým venova-
la takmer pätnásť rokov. Pre názov značky sa inšpirovala 
tureckým mestom Hattusa, niekdajším hlavným mestom 
Chetitskej ríše. www.hatussa.sk
V čom sú vaše sviečky jedinečné?
Chcela som niečo exkluzívne a elegantné, postavené na pi-
lieroch udržateľnosti z čisto prírodných materiálov a surovín 
bez plastu. Sú výnimočné nielen svojím premysleným ele-
gantným dizajnom, ale najmä kvalitou. Používame kokosový 
vosk, ktorý je prírodný, biologicky odbúrateľný, vegan frien-
dly, bez sóje a  bez palmy. Má množstvo benefitov vrátane 
žiarivo bielej farby, dlhého času horenia a krásne spolupra-
cuje s éterickými olejmi. Sviečky sú zalievané do upcyklova-
ných pohárikov z vínnych fliaš.
Čo pre vás znamená wellbeing?
Základ je mať pokoj v duši, aby sme sa neustále posúvali 
vpred, na úrovni duševnej, emocionálnej a fyzickej. Takáto 
súhra vnútorného naplnenia, spokojnosti, radosti a  vďač-
nosti nielen v našom vnútri, ale aj v prostredí. Wellness je 
pre mňa symbióza starostlivosti nielen o telo, ale rovnako 
tak aj o myseľ či dušu. Oheň ako taký máme v podvedomí 
tisíce rokov a podprahovo nás upokojuje a evokuje v nás do-
mov. Sviečka je symbolom ohňa a  je úžasným nástrojom, 
ktorý môžeme využiť pri práci s naším telom, mysľou, alebo 
pri intímnej chvíľke so sebou samým. 
Máte povzbudenie pre tých, ktorí by chceli rozbehnúť 
nejaký svoj projekt?
Netreba mať strach. Je to vždy individuálne podľa pod-
mienok, najmä finančných. Ak niekomu podpora rodiny 
umožňuje začať podnikať, to je tá ľahšia cesta. No nemusíte 
hneď opustiť svoju súčasnú prácu. Je dôležité vôbec začať, 
čas ukáže, ako sa to bude vyvíjať. Som živým príkladom, že 
sa to dá a že to stojí za to.

ALŽBETA Z ABREADBAG
Začalo sa to ľanovým vrecúškom na chlieb. Dnes vlastní dielňu, kde 
vznikajú aj uteráky, osušky, obliečky, župany, tašky, zástery, plachty, 
obrusy z prírodných materiálov. Sú kvalitne prepracované, príjemné 
na dotyk a vydržia vám roky. Ľanová látka má jedinečný vzhľad, kto-
rý nenapodobní žiadny iný typ textilu. www.abreadbag.com
Ako vznikol nápad s Abreadbag?
Doma, pred piatimi rokmi, pri pečení chleba s dvomi obyčajnými ľa-
novými vrecúškami, ktoré boli šité z ručne tkaného plátna. Vrecúška 
sa predávali Slovákom žijúcim v  zahraničí, aby im priniesli kúsok 
tepla a vône domoviny. Vtedy som ešte netušila, že sa značka bude 
vyvíjať tak rýchlo. Mojím cieľom bolo, aby sme mohli v domácnos-
ti minimalizovať odpad, recyklovať a uchovávať potraviny a pečivo 
v prírodných obaloch a tým šetriť našu prírodu a životné prostredie.
Je pre vás dôležitá udržateľnosť?
Mám rada pomalú, udržateľnú módu. Každý kúsok ľanovej látky je 
v našej dielni zmysluplne využitý. Tvoríme s rešpektom k našim tra-
díciám, s ohľadom na životné prostredie a s víziou, aby naše výrobky 
slúžili dlhé roky a násobili lásku, s ktorou boli starostlivo vyrobené. 
Ako vnímate pojmy wellness, wellbeing?
Mám pocit, že svoj wellbeing žijem už teraz, cítim sa vnútorne vy-
rovnaná a  spokojná. Pracujeme v pokojnom prostredí, sme priateľ-
ský kolektív, nevytvárame si zbytočný stres. Som vďačná za všetkých 
ľudí, ktorých mám okolo seba.
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LINDA A SIMONA ZO SI.LI
Vyštudovali Vysokú školu výtvarných ume-
ní v Bratislave a založili si štúdio, kde tvoria 
jednotlivo aj spoločne ako duo si.li. Zame-
riavajú sa predovšetkým na ručnú výrobu 
porcelánových domácich potrieb pre kaž-
dodenné použitie. Už len pohľad na ich vý-
robky nám spríjemní deň. A káva z ich šál-
ky má celkom inú príchuť. Práve dokončili 
ďalšiu spoluprácu so Slovenskou národnou 
galériou – do predaja sa dostala ich porce-
lánová kolekcia basics s ručne maľovanými 
vzormi inšpirovanými slovenskou moder-
nou. www.siliceramics.com
V čom sú vaše produkty výnimočné?
To, že sú stále tvorené ako originály, ale-
bo vyrábané v  malých autorských sériách 
z tých najkvalitnejších a trvácnych keramic-
kých materiálov. Výnimočnými ich robí náš 
pohľad na vec, originálny prístup, ktorý sa 
rokmi stále vyvíja a veríme, že nestagnuje.
Čo si ceníte jedna na druhej?
S: Lindin zmysel pre detail, prehľad aj nad-
hľad, dôslednosť, hudobný a kultúrny pre-
hľad a svojský zmysel pre humor.
L: Simona je akčná hrdinka, je húževnatá, 
odvážna, má úžasný prehľad – je môj mo-
tivátor. Som rada, že ju mám po boku, per-
fektne sa ľudsky aj pracovne dopĺňame.
Čo vás na tvorbe najviac baví, napĺňa?
L: Zábavou je práca s materiálom, ktorý 
neodvolí človeku zaspať – musíte byť ne-
ustále v  strehu, pretože keramické proce-
sy sú zradné a  neodpustia človeku žiadnu 
chybu. Musíme byť dôsledné, ale vždy sa 
snažiť priniesť aj inováciu do už zavedených 
postupov. Baví nás aj možnosť kreatívne 
uchopiť nejakú tému, skúšať ju urobiť inak, 
zaujímavo.
Aké máte ďalšie pracovno-tvorivé plány?
L: Okrem si.li. sa každá z nás venuje ďalším 
činnostiam, aj vlastnej autorskej keramickej 
tvorbe. Čoskoro našu tvorbu predstavíme 
na medzinárodnom veľtrhu Designblok 
v  Prahe. Tešíme sa na kontakt so širokou 
verejnosťou a novým publikom. 
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ADRIÁNA Z MALÉHO STROMU
Svoju značku pomenovala podľa indiánskej postavy z jej obľúbe-
nej knihy Malý strom. Toto meno používa aj ako indiánsku verziu 
vlastného mena. Adriána vyrába dekorácie technikou macramé 
a lapače snov. Navštevovala aj vysokú školu, no nenašla sa v žiad-
nom odbore. Vždy ju to ťahalo k  vlastnej dielničke, či malému 
priestoru, kde bude vyrábať dekorácie. Dnes sa naplno venuje 
svojmu podnikaniu. www.instagram.com/malystromtvori
V čom sú vaše produkty jedinečné?
Som pedant, takže moje produkty sú prepracované do detailu. 
Takisto sú výnimočné tým, aké si ich zákazník navrhne, tým sú 
aj pre neho jedinečné.
Čo vás na vašej práci najviac teší?
Asi všetko, no hlavne to, že mám voľný čas, kedy chcem, len nie 
v novembri a decembri.

Čo pre vás znamená wellness, wellbeing?
Pobyt v  prírode, akokoľvek, či na horách, či pri kempovaní. 
Z  prírody a  čerstvého vzduchu čerpám pozitívnu energiu. Pri 
práci robím, čo ma teší, oddýchnem si pri nej, vypijem kávu, či 
zapálim sviečku, či sedím so psíkom a pletiem. Samotná výroba 
je pre mňa odpočinok, pretože robím, čo ma napĺňa.
Aké máte ďalšie pracovné a tvorivé plány?
Plánujeme sa sťahovať do malej vidieckej chalupy, ktorú mu-
síme s partnerom spraviť obývateľnú a následne ju zariadiť. 
Budeme aj renovovať nábytok, čo nás tvorivo zamestná. Te-
ším sa, že sa pri tom naučím nové veci a spolu vytvoríme nie-
čo pekné.
Máte radu, povzbudenie pre tých, ktorí chcú rozbehnúť 
svoj projekt?
Buďte sebaistí! 


